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Zápis č. 26 (135) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 8. 10. 2019 

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209.  

Přítomni:  Kočí, Vojnar, Černocký, Lampa, Fučík, Kolář, Meduna, Beneš, Škorupa (9) 

Omluveni:  Sekanina, Císařová, Kubíček, Uhříček (4) 

Hosté:   Zemčík, Hajduk, Křena, Hanáček, Jaroš     

Program: 

1. Schválení programu jednání. 

2. Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

3. Projednání a případné schválení dodatku č. 1 ke směrnici děkana FIT č. 3/2019: 

Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském 

studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2020/2021. 

4. Projednání a případné schválení návrhu na jmenování členů Disciplinární komise 

FIT. 

5. Projednání a případné schválení směrnice děkana FIT č. 4/2019: Instrukce pro 

výpočet pedagogických úvazků pro interní potřeby FIT. 

6. Projednání a případné schválení návrhu na doplnění schváleného rozdělení 

finančních prostředků na FIT na rok 2019. 

7. Informace k přípravě voleb do AS FIT. 

8. Informace z jednání Akademického senátu VUT v Brně a informace z Rady VŠ. 

9. Různé. 

Průběh zasedání: 

Zasedání zahájil 1. místopředseda senátu Ing. Lampa, který na úvod přivítal všechny přítomné 

členy a hosty senátu.   

Ad 1) Schválení programu jednání 

Ing. Lampa stručně informoval členy AS o výše uvedeném programu a nechal o něm hlasovat.   

Hlasování 1 

Hlasovalo 9 členů AS FIT, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 1 
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AS FIT projednal a schválil návrh programu jednání AS FIT 8. 10. 2019 bez připomínek.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z minulého zasedání. 

K zápisu č. 25 (134) ze zasedání AS FIT konaného dne 25. 6. 2019 nebyly žádné připomínky.  

Ad 3) Projednání a případné schválení dodatku č. 1 ke směrnici děkana FIT č. 3/2019: 

Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském studijním 

programu na FIT VUT pro akademický rok 2020/2021. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání a případnému schválení 

návrh č. 12/2019: „Projednání a případné schválení dodatku č. 1 ke směrnici děkana FIT 

č. 3/2019 (Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském 

studijním programu na FIT VUT pro akademický rok 2020/2021)“. Návrh byl zveřejněn na 

stránkách AS FIT https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/. 

Ing. Lampa předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který návrh stručně představil. Dále 

předal slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT dr. Kočímu, který sdělil stanovisko LK, 

jež k projednávanému návrhu nemá připomínek.  

Ing. Lampa nechal o návrhu hlasovat.  

Hlasování 2 

Hlasovalo 9 členů AS FIT, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 2 

AS FIT projednal a schválil návrh dodatku č. 1 ke směrnici děkana FIT č. 3/2019: Pravidla pro 

přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském studijním programu na FIT 

VUT pro akademický rok 2020/2021 v předložené podobě a po projednání v Legislativní 

komisi AS FIT.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu a bude zveřejněn na webových 

stránkách úřední desky fakulty.  

Ad 4) Projednání a případné schválení návrhu na jmenování členů Disciplinární 

komise FIT. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání a případnému schválení 

návrh č. 13/2019: „Jmenování členů Disciplinární komise FIT“ (návrh byl zveřejněn na 

stránkách AS FIT https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/). 

https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/
https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/
https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/
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Ing. Lampa předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který členy senátu informoval, že se 

jedná o výměnu Bc. Daniela Uhříčka, který na FIT již nestuduje za Ing. Štěpána Rydla, jako 

člena disciplinární komise, kterého navrhla Studentská unie FIT.   

Ing. Lampa nechal o návrhu hlasovat.   

Hlasování 3 

Hlasovalo 9 členů AS FIT, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 3 

AS FIT projednal a schválil návrh na doplnění členů Disciplinární komise FIT v předloženém 

znění.   

Předložený dokument je uveden v příloze č. 02 tohoto zápisu a bude zveřejněn na webových 

stránkách úřední desky fakulty.  

Ad 5) Projednání a případné schválení návrhu směrnice děkana FIT č. 4/2019: 

Instrukce pro výpočet pedagogických úvazků pro interní potřeby FIT. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání a případnému schválení 

návrh č. 14/2019: „Projednání a případné schválení směrnice děkana č. 4/2019: Instrukce pro 

výpočet pedagogických úvazků pro interní potřeby FIT“ (návrh byl zveřejněn na stránkách AS 

FIT https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/). Návrh připravil pan děkan prof. Zemčík společně 

s proděkanem dr. Křenou. 

Ing. Lampa předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který členy senátu seznámil 

s předkládaným dokumentem a dále panu proděkanovi dr. Křenovi, který návrh podrobně 

členům senátu představil včetně navrhovaných změn.  

Oproti dřívějšímu rozhodnutí jsou v návrhu směrnice následující podstatné změny: 

 Jsou zapracovány všechny změny průběžně provedené Kolegiem děkana FIT. 

 Připravit demonstrační cvičení je náročnější než normální cvičení, ale méně náročné než 

připravit přednášku. Proto je dotace navýšena o 1 hodinu přípravy na hodinu cvičení. Toto 

navýšení není pro celkové ZH významné, protože ZH za demonstrační cvičení představovaly 

v roce 17/18 pouhé 1 % vykázaných ZH. 

 ZH za cvičení jsou lehce navýšeny tím, že se zohledňuje počet studentů (u běžných skupin 

20 studentů to znamená nárůst o 10 %). Vyšší nárůst by nebyl přiměřený. Disproporce vůči 

hodnocení projektů je dále omezena mírným snížením ZH za projekty o koeficient 0,01 

u individuálně hodnocených projektů a 0,02 ZH u automatizovaně hodnocených projektů, 

které jsou nově odlišeny tím, že bodové hodnocení je přiděleno automatizovanými 

prostředky (tedy automatizace není využita jen pro překlad apod.). 

 Jsou navýšeny ZH za vedení bakalářských prací s novou kreditovou zátěží. Určité navýšení 

bylo avizováno již při předchozí aktualizaci bakaláře, takže nyní zde dochází pouze k jeho 

realizaci. Zvolené navýšení ZH je odvozeno od úspory ZH ve volitelných předmětech za 

kreditové navýšení BP (odpovídá 50 % kreditového navýšení). 

https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/
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 Jsou zavedeny ZH za obhajoby semestrálních projektů v bakalářském studiu - v předchozí 

úpravě byly pouze v magisterském a většina výzkumných skupin tuto činnost pro bakalářské 

semestrální projekty prováděla bez nároku na odměnu. Při tom jsou tyto obhajoby velmi 

důležité, aby studenti včas dostali zpětnou vazbu (počet neobhájených BP v roce 2018/2019 

ukazuje důležitost této problematiky). Také je u bakalářského i magisterského studia zvýšen 

počet členů obhajovací komise na 5 (4 + vedoucí, jehož odměna je započítána již ve vedení), 

čímž je obhajoba přiblížena situaci u SZZ. 

 Byla změněna normativní velikost výukových skupin, aby odpovídala realitě, kdy ne každá 

laboratoř má 20 míst, numerická cvičení z matematiky jsou po 50 apod. 

 Krácení ZH za vedení doktorandů je zjednodušeno a aplikuje se až po rozdělení ZH mezi 

školitele a školitele specialisty. 

 Bylo odstraněno krácení ZH pro předměty s 5-9 studenty pro Erasmus, protože je toto 

z pohledu akreditace nesystematické, redukce výuky o 1 hodinu by reálně měla negativní 

dopad na kvalitu výuky a dopad na celkový počet ZH je zanedbatelný. Současně jsou nyní 

pravidla pro anglicky vyučované předměty systematicky integrována do celé směrnice, 

a nikoliv vyňata na konec. 

Předseda Legislativní komise AS FIT dr. Kočí po zapracování úprav z jednání LK nemá 

k dokumentu další připomínky a doporučuje jej k případnému schválení.  

Ing. Lampa vyzval členy senátu k diskuzi, v jejímž rámci byly zodpovězeny vznesené dotazy 

a navrženo následující doplnění týkající se platnosti a účinnosti dokumentu:   

Návrh na doplnění, upřesnění:  

„Tato instrukce bude využita pro výpočet pedagogických úvazků pro interní potřeby FIT VUT 

od akademického roku 2019/2020 a dále“. 

Platnost a účinnost zůstává tak, jak je uvedena v návrhu, tj.:  

Platnost: dnem schválení AS FIT 

Účinnost: dnem platnosti 

Ing. Lampa nechal o takto upraveném, doplněném návrhu hlasovat. 

Hlasování 4 

Hlasovalo 9 členů AS FIT, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 4 

AS FIT projednal a schválil návrh směrnice děkana FIT: Instrukce pro výpočet pedagogických 

úvazků pro interní potřeby FIT v předložené podobě a po zapracování připomínek vznesených 

z jednání LK a na zasedání AS. 
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Předložený dokument je uveden v příloze č. 03 tohoto zápisu, v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně a bude zveřejněn na webových stránkách 

úřední desky fakulty.  

Ad 6) Projednání a případné schválení návrhu na doplnění schváleného rozdělení 

finančních prostředků na FIT na rok 2019. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu k projednání a případnému schválení 

návrh č. 15/2019: „Doplnění schváleného rozdělení finančních prostředků na FIT na rok 2019“ 

(návrh byl zveřejněn na stránkách AS FIT https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/). Návrh připravil 

pan tajemník Ing. Hajduk. 

Současně pan děkan požádal o projednání návrhu ve zkrácené předkládací lhůtě.   

Ing. Lampa předal slovo panu tajemníkovi Ing. Hajdukovi, který členy senátu seznámil 

s předloženým návrhem. Navrhované změny jsou označeny červeně v přiložené excelové 

příloze: 

1. Navýšení prostředků pro zakoupení kitu pro studenty v magisterských studií o 80 000,- Kč 

(tabulka E1). 

Žadatel p. Děkan 

2. Navýšení pořizovací hodnoty traktoru na sečení trávy pro SaB o 23 000,-Kč (záložka 

investice). 

Žadatel p. Szydlo 

3. Pořízení „Blade serverů“ – schváleno již v loňském roce, k pořízení má dojít v roce letošním 

požadavek na 4 000 000,- Kč (záložka investice). 

4. Pasportizace areálu – stavebně vlhkostní průzkum požadavek na 430 000,- Kč (záložka prov. 

náklady). 

Žadatel tajemník 

5. Pasportizace funkčnosti kanalizačních přípojek ze střech požadavek na 180 000,- Kč 

(záložka prov. náklady). 

Žadatel tajemník 

6. Ponížení částky u nákupu „National Instrument“ o 70 000,- Kč a požadavek na nákup 

nových brýlí pořizovací hodnota 120 000,- Kč. Po započtení úspory žádost o navýšení 

investice o 50 000,- Kč (záložka investice). 

Žadatel p. Chudý 

Ekonomická komise FIT návrh projednala na svém zasedání ve čtvrtek 3. 10. 2019. 

Ing. Lampa vyzval členy k diskuzi a přednesl stanovisko ekonomické komise, která 

s předloženým návrhem souhlasí a doporučuje jej k případnému schválení.  

Hlasování 5 

Hlasovalo 9 členů AS FIT, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Usnesení 5 

https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/
https://www.fit.vut.cz/fit/info/as/


Zápis ze zasedání Akademického senátu FIT VUT v Brně  

 

Strana 6 (celkem 7) 

AS FIT projednal a schválil návrh na doplnění schváleného rozdělení finančních prostředků na 

FIT pro rok 2019.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 04 tohoto zápisu, v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně. 

Ad 7) Informace k přípravě voleb do AS FIT. 

Ing. Lampa předal slovo předsedovi volební komise doc. Kolářovi, který připomněl, že volební 

období současného AS FIT končí v říjnu 2019 a termíny jsou vyhlášené následovně:  

Uzavření kandidátek a potvrzení seznamu voličů                do středy 16. 10. 2019 (včetně) 

Volby do AS FIT (elektronicky)              čtvrtek 24. 10. 2019 

Ustavující zasedání AS FIT                                                   úterý 5. 11. 2019 ve 13:00 hodin  

Volební komise připravila pokyny pro volby do AS FIT pro funkční období 2019 až 2022. 

Pokyny jsou zveřejněny na úřední desce fakulty: https://www.fit.vut.cz/fit/news/2520/ 

a v podkladech AS zde. 

Ad 8) Informace z jednání Akademického senátu VUT v Brně a informace z Rady VŠ.  

Doc. Hanáček a doc. Jaroš, jakožto zástupci fakulty v AS VUT, podali na zasedání senátu 

aktuální informace z jednání AS VUT v Brně. Další informace jsou k dispozici na webových 

stránkách senátu zde: https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as.  

Dr. Kočí podal členům senátu aktuální informace z jednání Rady VŠ, další informace jsou 

dostupné na webových stránkách rady zde: http://www.radavs.cz/.  

Ad 9) Různé. 

Program a pozvánka na příští ustavující zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána 

cestou konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín ustavujícího zasedání je stanoven na úterý 

5. 11. 2019 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209. 

Ustavujícího zasedání senátu se podle čl. 2 odst. 4 a odst. 5 Jednacího řádu AS FIT účastní jak 

stávající, odstupující členové senátu, tak nově zvolení členové včetně volební komise.  

Ing. Lampa současně i jménem předsedy senátu prof. Sekaniny poděkoval všem stávajícím 

členům senátu za jejich práci a působení v akademickém senátě v tomto volebním období 

a popřál mnoho dalších pracovních úspěchů. 

Současně poděkoval také vedení fakulty za vzájemnou vstřícnou spolupráci.   

https://www.fit.vut.cz/fit/news/2520/
https://wis.fit.vutbr.cz/FIT/db/hr/org_group_f.php?file=%2Fogm%2F146%2FPokyny_volby_do_AS_FIT.pdf&id=146&gid=18
https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as
http://www.radavs.cz/
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Verifikovali:  Ing. Petr Lampa, 1. místopředseda AS FIT v.r. 

Bc. Martin Kubíček, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS. 


